
Käivitati esimene
ülikooli rajatud

J a a n u a r ik u u s  sai k u n s tn ik  L e m b it  
S a a rts il v a lm is  ü lik o o li e e lm is e  re k 
to r i  O la v  A a rn a  p o r tre e , m is  e h ib  
n ü ü d s e s t TTÜ n õ u k o g u  s a a li. O lav  
A a rn a  on  jä r je k o rra s  12n es T e h n ik a 
ü lik o o li  ju h t in u d  p e rs o o n , kes on  
v ä ä r in u d  au o lla  ü lik o o li n õ u k o g u  
s a a lis  p o r tre e g a  jä ä d v u s ta tu d .
H u v i v õ ib  p a k k u d a  te a d m in e , e t ka  
k õ ik id e  te is te  p o r tre e d e  a u to r ik s  on  
T a rtu  k u n s tn ik  L e m b it S aarts , ked a  
tä n a v u  v a b a r iig i a a s ta p ä e v a l peab  
lo o d e ta v a s t i m e ie  p re s id e n t r i ik lik u  
a u ta s u  v ä ä rilis e k s .

K u ra to o riu m i uued ju h id  I. N e iv e lt ja  T. Lum an (es ip laan il) uurivad  h o o l
sa lt TTÜ aren g u p laan i.

TTÜ uue kuratooriumi 
esimene istung

katlamaja
l. veebruaril avas rektor Andres Keevallik  
Tallinna Tehnikaülikooli täisautomaatse 
kaugjälgitava ja  -juhitava katlam aja (Aka
deem ia tee il) .  Avam isel osalesid AS Napal 
juhatuse esimees Toomas Laanpere ja  Tallinna 
linnavalitsuse kom m unaalam eti juhataja Ain  
V aldm ann.

26. jaan u aril kogu 

nes Tallinna T eh 
nikaülikooli n õu

kogu saalis TTÜ  
kuratoorium i teine  

koosseis esim eseks  
istu n g ik s.

Kuratooriumi kutsus kokku 
TTÜ  rektor Andres Keeval
lik. Päevakorras oli kuratoo
riumi esimehe ning aseesi
mehe valimine, samas andis 
rektor ülevaate ülikooli

arengusuundadest ja  tege
vusest. Tallinna Tehnika
ülikooli kuratooriumi esi
meheks va liti Hansapanga 
juhatuse esimees Indrek 
N eive lt ja  aseesimeheks 
Eesti Kaubandus-Tööstus- 
koja juhatuse esimees Too
mas Luman.

Kuratooriumi liikm ete 
volituste kestus on kolm 
aastat, sama pikaks ajaks 
valitakse esimees ja  aseesi
mees. Kuratoorium võtab 
oma pädevuse piires vastu

nõuandva iseloomuga otsu
seid. Istung toimub vähe
malt üks kord semestris.

Tallinna Tehnikaülikooli 
kuratooriumi liikmed on 
Jüri Engelbrecht, A in Hein
aru, Ü lo Jaaksoo, Lem bit 
Kaljuvee, Aare Kitsing, Jüri 
Käo, Margus Leivo, Toomas 
Luman, T iina Mõis, Indrek 
N eive lt ja  Toomas Sõmera.

Hedvi Valgem äe,
TTÜ avalike suhete  osakond

Üliõpilased
■  mm m mkolisid 
uutesse 
peakorte
ritesse

vaata  lk 4

Best-Estonia 
noorm ehed  
tõm bavad avamis- 
lindi pingule.

Tallinn a  Tehnikaülikool on esimene Eesti kõrgkool, mis 
suutis rajada oma katlamaja. Katlamaja ehitas AS Napal 
nelja kuuga, detsembris tehti esimene proovikütmine. N el
japäeval Mustamäel avatud katlamaja võimsus on 7,02 MW 
ning koos sellega rajatud eelisoleeritud trasside kogupikkus 
lig i 1 km.

K atlam aja ehitam ine on tingitud vajadusest kasutada 
efektiivsemalt riigieelarvelisi vahendeid. Esimesel katlama
ja  töötam ise aastal on kulutused sooja tootm isele küll 
suuremad kui Tallinna Soojuselt ostes. Järgmistel aastatel 
tuleb soojuse hind odavam kui väljastpoolt ostes.

Tehnikaülikooli katlamaja tasuvusperioodi pikkus sõltub 
soojuse käibemaksumäära suurusest, mida suurem mak
sumäär, seda kiirem  tasuvusaeg.

Rajatud katlamaja varustab soojaga kogu Mustamäe üli- 
koolilinnakut ja  ühiselamuid. Samas on täisautomaatne 
katlam aja energeetika eria la tudengitele hea võimalus 
omandada praktilisi teadmisi ja  teostada laboratoorseid töid 
katlamajas.

AS Napal on viimase nelja aasta jooksul käiku andnud 
uusi katlamaju koguvõimsusega 175 MW. Nendest suurim 
asub N arva  Kreenholmis. M&M

K atlam aja juh ib  arvuti — 
rek tor A. Keevallik enne 
"a ja loo lis t"  käivitust 
saamas instruktaaži 
T. Laanperelt.



Sajandikugi 
eest andeks 
ei palu

Tallinna Tehnikaülikooli ajaleht on uue nimega ilmunud viisteist 
korda, käesolev number on 16. Teisalt on see number TTÜ lehtede 
üldises järjestuses juba 1577nes. Niisiis moodustab Mente et Manu 
periood meie ülikoolilehe ajaloos pea täpselt 1/100 ehk 1%. Mida 
võiks loota taoliselt kaduvväikeselt osalt, mis statistiliselt balans- 
seerib vea piiril?!

Mina isiklikult olen küll lootnud palju, vahel tundub, et liigagi 
palju. Usun, et minuga ühinevad need uuendusmeelsed kolleegid, 
kes on viimasel aastal oodanud uut hingamist meie traditsioonide- 
küllasesse, kuid paraku kohati nukralt tukkuma jäänud aim a  
m ater’ isse. Uue kontseptsiooni, sisu, kujunduse ja nimega ajaleht 
on tahtnud olla muutuste ettekuulutajaks. Teisalt oleme uskunud 
ja lootnud, et selliseid kevadekuulutajaid koguneb TTÜs peagi terve 
parv, sest teatavasti esimene pääsuke veel kevadet ei too.

Taolise eelhäälestusega olen lugenud ka neid paarikümmet vas
tust, mida oleme saanud eelmise aasta viimase numbri vahel aval
datud ankeedile. Tuleb tunnistada, et olin algul märksa optimist
likum ja ootasin kümneid ja sadu asjalikke vastuseid. Mulle täiesti 
arusaamatu on näiteks see, miks arvutitehnikast ja vastava ala 
asjatundjaist pakatavast ülikoolist on leidunud vaid mõni üksik 
julge inimene, kes on söandanud saata oma ankeedi interneti kaudu. 
See osutab kahjuks, et kevadeootus pole jõudnud veel kaugeltki kõi- 
gini.

Laekunud vastused võib jagada kahte rühma: kiitvad ja kriiti
lised. Mõlemad on tegelikult vajalikud, kui suudetakse jääda konst
ruktiivseks. Valdavalt ollakse siiski rahul nii lehe muutunud ilme 
kui sisuga, vaid mõni vastaja leiab, et leht on “kolletumas”. Teise 
meelest jälle on kasutatud paber ajalehe jaoks liigagi hea, võiks 
pruukida keskkonnasõbralikumat. Leidub ka arvamus, et leht on 
igav. Küllap võiks selle peale kosta, et ega leht saa ega tohigi olla 
huvitavam kui see elulõik, mida ta kajastab. Ju siis ei paku ülikooli
elu arvajale suuremat huvi.

Mida aga rohkem lugeda tahetakse? Osa soovib rohkem poleemi
kat, mõttevahetust aktuaalsed teemadel. Sellele soovile kirjutan 
toimetajana kahe käega alla, oleks vaid rohkem seda mõttevahe
tust ja -vahetajaid! Nõustun ka sellega, et ühiselamuist ja üldse 
tudengi argielust võiks rohkem kirjutada. Loodame peagi leida uue 
reipa ja noore tegevtoimetaja, kes tudengimaailma suudaks suju
valt sisse elada.

Tehnikaülikooli möödunud aasta tegijana pakuti valdavalt 
Andres Keevallikut, aga ka Jaak Leimanni ja Peep Jonast. Posi
tiivsete muutustena ülikoolis nimetati ülikooli maine üldist tõusu 
ühiskonnas, arengukava koostamist, aga ka ikkagi lõpuks välja 
makstud jõulupreemiat. Negatiivsema poole pealt meenutati sega
dust paljundusteenuse osutamisega, mis tänaseks peaks olema 
juba selja taga (vt Koopiatüli õnnelik lõpplahendus).

Lõpuks: ühe vastaja meelest ei taha ta lehest enam lugeda nime 
M. Ummelas. Seda vaga soovi ma siiski täita ei saa, sest pean edasi 
kirjutama vastavalt oma töölepingule. Julgen öelda, et olen täit
nud oma sajandikku selles lehes nii hästi, nagu oma 30-aastase 
ajakirjanikukogemusega suudan, ja millegi eest ma andeks palu
da ei kavatse.

Debatt tipp- ja 
arenduskeskuste üle jätkub
Jaanuaris, kui M ente et M anu t p ab e r il ei ilm un ud , a v a ld a 
s id  aja lehe in ternetivä ljaandes om a a rvam usi tipp - ja  a r e n 
duskeskuste perspektiiv ide kohta ü likoo lis  akadeem ik  R ein  
K üttner n ing T T Ü  teadus- ja  a ren d u sosak on n a  ju h a ta ja  A rd o  
K am ratov. A lljä rgn eva lt m õn i vä ljavõte  nen de k irju tistest  
ka trükituna.

Rein Küttner:
Tegemist on kolme mõistega, milliste 

suhtes peaksime ülikoolis omama sel
geid arusaamasid ja soovitatavalt ka 
konsensuslikku suhtumist: teaduse 
tippkeskused (edaspidi TK), aren
duskeskused (edaspidi AK) ning TKde 
ja AKdega seotud ja nende töö tule
muste kommertsialiseerimist toetav 
tugistruktuur (teadus- või tehnoloo- 
giapargid, inkubatsioonikeskused).

/-/
Arvestades TTÜ potentsiaali, peaks 

ülikool taotlema 4-61e struktuuriüksu
sele rahvusliku TK staatust (reaalselt 
hindan 3 tippkeskuse asutamist TTÜs 
väga heaks tulemuseks). Lisaks võiks 
ülikoolis olla täiendavalt 2-4 nn “ülikooli 
staatusega teaduse tippkeskust” , mis 
tegutsevad ülikooli arengu olulistes 
suundades ja mida käsitletakse rahvus
like TK “idudena” (peaksid selle staa
tuse saama 2-3 aastaga). TKde 
määramisel on oluline teaduse senise 
taseme (rahvusvaheline evalveerimine) 
ja võtme(prioriteetsete)suundade hin
damine.

/-/
TTÜs võiks esialgu kavandada ma

janduse edukamates ekspordi (ja teh
noloogilise arengu) suundades 4-6 AKd. 
Üldproportsioone silmas pidades peaks 
AKde tegevuse mahud olema ligikaudu 
4 korda suuremad TK mahtudest. Erine
vates kogudes on räägitud järgmistest 
võimalikest AKdest: infotehnoloogia 
rakendused, elektroonika, masina- ja 
aparaadiehitus, puidu-ja puidutoodete 
tehnoloogia, toiduainete tehnoloogia. 
Nimetatutele võiks lisada insenerigenee
tika, transpordi logistika jms. Sealj
uures on oluline ettevõtete huvi ja valm
isolek finantseerida AKde asutamist 
ning tegevust kaasfinantseerimise kor
ras (näiteks 50% ulatuses).

/-/
Kas ülikool vajab ühist katust TK ja/ 

või AKde kohale, näiteks nime all TTÜ 
Tehnoloogiakeskus (taoline katus on 
näiteks olemas TÜs). Lihtne on öelda: 
TTÜ ei vaja. Seda eeldusel, et erinevate 
keskuste koostööst ei tule midagi välja 
ja vaja on kokku hoida üldkulusid. Mina 
isiklikult pean koostöö arendamist eriti 
vajalikuks ja sellest tulenevalt pooldan 
väikesearvulise üleülikoolilise katuse 
olemasolu (1-2 inimest, postiaadress ja 
ühine nõukogu/juhtkomitee).

/-/
Mitmed kolleegid ülikoolist on dekla

reerinud oma huvi tehnoloogilise 
ettevõtluse ja innovatsiooni tugis
truktuuride (TS) “soustimisest” ühte 
TKde ja AKdega. Oluline erinevus tege
vuse eesmärkides ja rahastamise 
põhimõtetes ei soosi üldjuhul taolist 
TKde, AKde ning tugistruktuuride ühi
tamist. Erijuhtudel (kus T&A on tihed
alt läbipõimunud tootmisega) on see aga 
mõeldav.

TTÜ asutused ja senised ko
mpetentsi- ja teaduskeskused peaksid 
ennast määratlema (TK või AKdena). 
Kui ülikooli kompetentsi ja teadus
keskused ei mängi ennast välja tipp- ega 
arenduskeskustena, siis peaks nende 
tegevuse lõpetama.

Ardo Kamratov:
Kipun arvama, et teaduse tipp- 

keskuste (edaspidi TK) ja arendus- 
või kompetentsikeskuste (edaspidi 
AK) moodustamisel ülikoolis võiks läh
tuda erinevatest põhimõtetest. Kui aga 
eeldada, et ka tippkeskuse üheks ülesan
deks on integreerida erinevate alusuurin
gutega tegelevate teadlaste (kes praegu 
töötavad erinevates organisatsioonides või 
nende struktuuriüksustes) tegevust, siis 
pigem tuleb ka TK-de puhul kasutada 
AK-de mudelit.

* TK ülikoolis võiks esimesel etapil, 
kui tegevus mahub enamuses olemas
oleva struktuuriüksuse raamidesse, 
tähendada struktuuriüksusele TK  
staatuse omistamist. TK arengu käi
gus, kui kaasatakse teisi struktuuriük
susi ja ülikooli asutusi või hoopis tead
lasi teistest organisatsioonidest, lähe
neb TK minu arvates oma organisat
siooniliselt olemuselt AK-le.

* Tundub, et AK-d oleks kõige otstar
bekam moodustada Rootsi kompetent
sikeskuste (NUTEK Competence Center) 
mudelit arvestades. AK  moodustamine 
tähendab sisuliselt maatriksprojekt- 
organisatsiooni moodustamist (AK, 
olles suunatud teadustulemuste juu ru 
tamisele majanduses, on oma olemuselt 
tähtajalised, näiteks kuni 5 aastat, sest 
elu nõuab paratamatult nende “ümber
grupeerumist”). Tegemist on seega vir
tuaalse keskusega, mida juhib pro
jektijuht (kui vaja, võib projektijuhti 
nimetada ka keskuse direktoriks) ja  
kuhu kaasatakse erinevaid strukt
uuriüksusi või teadustöötajaid 
erinevatest struktuuriüksustest / 
asutustest. Seega säilub olemasolev 
akadeemiline struktuur (välja arvatud 
praegused kompetentsikeskused, millised 
peaksid ennast organisatsioonis uuesti 
määratlema), mille kaudu realisee
ritakse õppetegevus ja ka ülejäänud osa 
teadus- ja arendustegevusest.

/-/
Tallinnas Mustamäel on tegelikult 

tekkinud tehnoloogiaküla ja mitme teh- 
noloogiapargi (näiteks ülikooli Küber- 
neetikainstituut ja Keemiainstituut) al
ged. Paljuski täidab tehnoloogiapargi 
funktsioone Cybernetica AS, mille osas 
käivad TTÜ-ga liitumisläbirääkimised, 
Haridusministeeriumile on tehtud 
ettepanek kujundada endise riigi oman
duses oleva E AK varade baasil tehnoloo- 
giapark - inkubatsioonikeskus uute tea
dusmahukate ettevõtete teenindami
seks. Arvan, et tehnoloogiaparkide ja  
tehnoloogiaküla väljakujundamist 
ei ole vajalik seostada arendus- või 
kompetentsikeskuste moodusta
misega ülikoolis. Isegi võiks öelda nii - 
arenduskeskused on mõeldud teadus-ja 
arendustegevuse sisulise töö koordineeri
miseks ja  tulemuste evitamise tagamiseks, 
tehnoloogiapargid aga on ellu kutsutud 
teaduskollektiivideleja teadusmahukatele 
ettevõtetele vajalike teenuste pakkumiseks.

Vaatamata sellele võiks Mustamäe 
tehnoloogiaküla väljaarendamise kiiren
damiseks ja “tehnoloogiaparkide” tege
vuse koordineerimiseks sõlmida osale
jate vahel ühise tegutsemise lepin
gu-



TTÜ  biom editsiin itehnika  
keskuse juhata ja , professor 
Hiie H inrikuse m ullu Eesti 
teaduspreem iaga pärjatud  
töö “E lektrom agnetväljad  
biom editsiin itehnikas” ä ra 
tab üha laiem at tähelepanu. 
Lisaks Eesti meediale on kat
sed mobiiltelefonide kiirguse 
m õjust inim ese ajutegevu
sele pälv inud  huvi ju ba  ka 
Põhjam aades. Seepärast kü 
sisingi p ro fessorilt a lus
tuseks, millest tekkis tal isik
likult huvi m ob la d e  vastu.

M obiilside vastu ei ole mul 
kunagi huvi olnud, mind on 
huvitanud, kas välise elektro
m agnetväljaga on võimalik mõ
jutada inimese närvitegevust. 
Kui see nii oleks, siis annaks see 
inimkonnale ääretult suured 
võimalused. Poleks vaja aatom
pommi, võiks suunata teatud 
seaduspärasusega moduleeritud 
kiirguse sõbralikule naaberrii
g ile ja  selle elanikud tuleksid 
lillede ja  soolaleivaga vastu, kui 
teise sõbraliku naaberriigi rah
vas hakkaks üle p iiri minema. 
Selliste katsetustega on tege l
nud kõik maailma suurriigid 
juba aastakümneid, paraku tule
musteta. See, et mobiilis on 
sama kiirgus, on vaid juhuslik 
kokkulangevus.

H uvi Teie uuringute vastu  
on tekkinud koos m obiilside  
m eeletu levikuga. Kas eri 
sagedusega mikrolainete alli
k ad  on ka erinev m õju in i
mese organism ile?

Vahe on kindlasti sageduste, 
võimsuste ja  modulatsioonivii- 
side vahel, raske on öelda, mis 
rohkem mõjub. Suuremad võim
sused peaksid mõjuma tugeva
malt, aga real juhtudel see nii ei 
ole. Teatud optimaalsed sage
dused, modulatsioonid ning võim
sused mõjuvad enim, aga sellele 
ei oska keegi veel praegu vasta
ta, miks.

Teie olete uurinud  m obiil
sidega kaasneva k iirguse  
m õju inimese ajutegevusele?

Kui täpselt öelda, siis oleme 
uurinud moduleeritud mikrolai- 
nekiirguse mõju inimese närvi
süsteemile. Selline mõju on ole
mas, meie ei ole esimesed, kes 
seda on märganud. Me oleme aga 
esimesed, kes inim estega on 
teinud psühholoogilisi katseid. 
Tõenäoliselt oleme ka esimesed, 
kes on registreerinud modulee
ritud mikrolainekiirguse mõju 
inimese aju elektrilisele ak tiiv
susele.

M älule, tähelepanule, m il
lele veel?

Psühholoogia keelde tõlgituna: 
mälu ja tähelepanu on seotud 
kõrgema närvitalitlusega ja  psüh
holoogilised testid olid orientee
ritud lühiajalise mälu ja tähele
panu kontrollile. Olulisema testi 
puhul tuli välja, et need, kes olid 
elektromagnetväljas, lahendasid 
neid teste halvemini kui need, kes 
ei olnud vastavas väljas.

K ui palju  oli katsealuseid  
ja  kes olid valm is katse
jänesteks hakkama?

Jäneseid oli sada ja  kõik nad 
olid Tehnikaülikooli tudengid.

Kuidas Te mõõtsite mõju?
Me tegime teste: kas katse

alused lahendasid testiküsimusi 
õigesti, kas lühema või pikema 
aja jooksul. Testi lahendamisel 
tehtavate vigade arv kasvas, kui 
oli täiendav faktor, nagu meie 
meditsiiniline konsultant, doktor 
V iiu Tuulik ütleb -  füüsikaline 
stress. Kui elektromagnetiline 
kiirgus oli olemas, siis vigade arv 
testis suurenes. Nende inimeste 
arv, kes antud aja jooksul testi ei 
suutnud lõpetada, samuti kasvas.

Kui kiirgus kadus, kas siis 
ajutegevus taastus?

Aju elektrilist tegevust kont
rollides selgus, et protsess taan
dus ja  ajutegevus taastus mõne
kümne sekundi jooksul.

Tegelikult ei ole m obiiltele
fon ainus niisuguse kiirguse  
allikas, kodus on ka m ik ro 
la ineah jud  jne?

Seepärast ma rõhutangi va ja
dust kõnelda nii m ikrolainete, 
aga miks m itte ka madalsagedus
like väljade, 50hertsilise sagedu
sega muutuva välja mõjust in i
mestele, seepärast ma ei taha 
põrandakütet ega m ikrola ine
ahju. Rootsis tehti laste leu- 
keemia-alaseid uuringuid ja  sel
gus, et kodudes, mis olid kõrge
pingeliinidele lähemal, oli ka leu- 
keem iat rohkem.

M issugune oleks teie soo
v itus m obiilte le fon ide ja  
m uude m ik ro la ineallikate  
ohu vältim iseks?

Kui tahetaks täielikult vältida, 
tuleks m inna koopasse... Kui 
toome keskkonda sisse uue mõ
juri, siis on selge, et meie orga
nism ei ole sellega kohanenud ja  
raske on öelda, kuidas see hak
kab toimuma, kas kasvavad 
m eile antennide asemel sarve
kesed pähe, aga mingid muu
tused võivad kindlasti tekkida.

Küsitles 
M a rt Um m elas

õnnelik
lõpplahendus
H ilissuvel alguse saanud koop iatü li on 
lõpuks leidnud lahenduse, mis on tuden
gitele kasulikum  kui ükski teine p akku 
mine Tallinna piires!
Uue konkursi parima pakkumise teg i firm a 
Overall, kes haaras koopiahärjal edukalt sar
vist ja on juba lühikese ajaga teinud Tehnikaü
likooli koopiateenuses mitmeid positiivseid 
muudatusi.

Jaanuarist alates saab koopiaid teha IV  kor
puse koridoris, kuhu on koondatud 3 koopia
masinat. Enam pole vaja kooli teise otsa joos
ta, kui mõni masin katki. Samuti ei seisa enam 
ükski masin kuskil nurgataguses kohas tegevu
seta, samal ajal kui teise taga venib järjekord.

Ja muide, koopiamasinaga ei pea enam suht
lema tädiga! (Kuigi koopiatädi ei kao kuhugi, 
vaid on alati valmis aitama!) Nüüd on ainult 
START-nupp...ja ISIC-, haigekassa- või muu 
kaart!

Kaarti on vaja selleks, et sellele saaks kan
da raha. Seda teevad peahoone fuajees info- 
letineiud, kellele tuleb anda sularaha ning öel
da oma matriklinumber. Matriklinum briga 
saab sisse logida koopiamasinatesse. Ja uudi
sena ka Raja tänava arvutuskeskuse arvuti
tesse, kust saab sama kaardiga välja printida! 
Tehtud koopia või väljaprindi maksumus läheb 
automaatselt kaardilt maha n ing kui kaart 
tühi, saab sinna infolauas kanda uue summa.

Koopia hind on 50 senti ning printeris trüki
tud leht 65 senti. Overalli esindajate sõnul on 
see odavaim pakkumine kogu Tallinnas.

Samuti loodame, et koopiamasinate ühte 
kohta koondamine aitab kaasa tudengite sot
siaalsele elule ning et neljanda korpuse kori
dorist saab nüüd üldine kokkusaamiskoht!

M ari Klein

Igas lahkumises 
on nukrust...
Mida noorem on inimene, seda hõlpsamalt 
suudab ta juurde õppida ja  edasi areneda. 
Seda suurem on julgus riskida ja  otsida õigeid 
teid. Tagasilöögid ei ole liig  valusad ning ot
sused midagi põhjalikult muuta ei pruugigi 
tekitada tagasilööke, vaid võivad olla hoopis 
investeeringud tulevikku.

Pidev areng on meie elu üks pärisosa. A re
neb maailm meie ümber, areneme meie selle 
sees. Vahel nähtav, vahel nähtamatu, on 
areng nagu teadlik mõte ja  alateadlik ees
märk. Või vastupidi. Arendades end, suudame 
me edendada ka organisatsioone, kuid aren
dades instantse ei tohi me jä tta  unarusse 
iseenda arengut.

Muutusi ei tehta alati sugugi m itte selle 
pärast, et kusagil mujal oleks parem. Muu
tusi tehakse selleks, et m itte peatuda. K a  
minu tee viib nüüd edasi ja  paraku eemale 
Tehnikaülikoolist.

Kellelegi kasulik olla on alati tore. K ah
juks sain mina Tallinna Tehnikaülikoolile 
kasulik olla vaid napilt viis kuud, kuid sel
lest ajast on mul vaid meeldivad mälestused. 
Loodan, et jätkate samas, jõulise edasirüh
kimise vaimus ning suurimad tänud meeldi
va koostöö eest kõigile, kellega siinse lühi
kese ametiaja jooksul kokku puutusin.

M ari Klein

M&M  soovib oma kaunile kaastöötajale 
indu ja  edu sinilinnu püüdmisel, kuid soo
vitab ka meeles pidada vanasõna P a re m  
varblane peos, kui...



Üliõpilased kolisid 
uutesse peakorteritesse
Teisipäeval, 30. jaan u aril oli põhjust pidu pidada nii 

TTÜ Ü liõpilasesindusel kui B EST-Estonial. M õlem ad  
sai endale uued ruum id kuuendas korpuses. Bestikad 
esimesel, esindajad teisel korrusel.

Esimest korda selle aasta jooksul lõikas avalindi läbi rektor ise ning lubas 
avasõnades, et alanud aasta toob tudengitele väga palju rõõmustavat. Eriti 
valdkondades, mis puudutavad ühiselamute ja  spordihoone (ümber)ehita- 
mist.

Pärast arvukaid õnnitlusi ning šampusepokaalide kõlinat oli kõigil haru
kordne võimalus vaadata ehtsa tudengijoogi krambambuli valmimist ja  seda 
“nõiajooki” ka maitsta. Esmapilgul meenutas see booli, kuid selle koostises 
olid - suurima saladuskatte all väljaöelduna - valge ja  punane vein ning rumm.

M & M

Tudengitel oma netilehekülg
Sellest nädalast on Tehnikaülikooli tudengitel peale kooli kodulehe

külje internetis ka oma veebilehekülg. Aadressilt www.tipikas.ee on või
malik leida igasuguseid huvitavaid, naljakaid ja  vajalikke asju. Näiteks 
saab seal maha müüa oma vana mobiiltelefoni või osta kasvõi kümme 
kilo kartuleid, rääkimata muude vidinate-pudinate ostust-müügist-va- 
hetusest.

Tipika-leheküljelt saab infot üliõpilasesinduse ning tunniplaani koh
ta, samuti teada kõikvõimalikke uudiseid ning vaadata pilte tudengite 
elust. Samuti on tipikas.ee-s alati olemas gallupiküsimus ning hulganisti 
anekdoote.

M & M

Tunniplaan internetis
Selle aasta algus toob tudengitele järjest ainult positiivseid üllatusi. Peale 

koopiateenuse lahenemise on täitunud ka teine pikaaegne unistus: tunni
plaani ei pea enam tulema kooli stendilt paberi-pliiatsiga maha kirjutama, 
vaid võib vabalt koduarvuti taga välja uurida.

Selleks tuleb Tehnikaülikooli koduleheküljelt www.ttu.ee minna lingile 
“■õppimine” ning sealt edasi vasakul veerul “tunniplaanile”. Tunniplaanid on 
toodud valdkondade ja  konkreetsete rühmade kaupa.

Tunniplaani internetistumine põeb paraku oma loomulikku “lastehaigust” , 
kuid küllap iga palavik kord langeb.

M &M

1. -  2 8 . v e e b ru a r
Eesti Akadeemilises Raamatuko

gus on avatud dotsent Kostel Gern- 
dorfi bibliofiilsete raam atute  
näitus. Seekord on välja pandud 
umbes 300 raamatut. Põhieksposit- 
sioonis “Armastus-abielu-suguelu” u 
200 raamatut ajavahemikust 1857 
kuni 1940.

Lisaks: “Eesti vanem spordi- 
raamat” u 100 raamatut, 1879 -  
1940.

5. -  6 . v e e b ru a r
Toimub USA -  Eesti põlevkivi- 

uuringute program m i töörüh
ma sem inar TTÜ-s.

6. -  2 0 . v e e b ru a r
TTÜ  peahoone fuajees on avatud 

kirjanduse teemanäitus “T u 
rundus”.

7. v e e b ru a r
Toimub USA -  Eesti põlevkivi- 

uuringute program m i töörüh
ma sem inar Kohtla-Järvel.

7. v e e b ru a r
Külastab TTÜ-d Stockholmi 

Ülikooli välissuhete koordinaa
tor Ann Hellner. Visiidi ees
märgiks on arutada tulevast koos
tööprojekti.

7. v e e b ru a r
Toimub doonoripäev. Verd saab 

anda ruumis VI-113 kell 9.30-14.00. 
Tulge loovutama oma verd õilsal ees
märgil!

8 . v e e b ru a r
Kell 19.00 toimub Korporatsioon  

V iron ia  kevadsem estri k ü la 
lisõhtu Tallinna Malemajas 
(Tallinn, Vene tn. 29). Tutvustatakse 
korp! Vironia ajalugu ning tänapäe
va. Korp! Vironia ootab oma 
ridadesse teotahtelisi Eesti rahvu
sest meesüliõpilasi.

10. -  1 2 . v e e b ru a r
Eesti kõrgkoolide üliõpilas- 

esindused kogunevad Tallinna 
Tehnikaülikooli, et käsitleda Eesti 
üliõpilase jaoks aktuaalseid tee
masid ning vajadusel kujundada 
arvamus või võtta vastu otsus. Kord 
kuus toimuv Eesti Üliõpilaskondade 
Liidu volikogu algab III-korpuses
13.00 ning lõpeb kl 18.30. Peale 
töötegemist jätkub seltskondlik 
koosolemine Laulasmaa puhke
keskuses. Pühapäeval tutvutakse 
Bologna deklaratsiooni ning profes
sor Raivo V ilu  ettekandel kva li
teedi mõõtmise temaatikaga.

Rootsi suursaadiku loeng
13. veebruaril kell 11.00 esineb Tallinna 

Tehnikaülikoolis Rootsi Kuningriigi Suursaadik 
Elisabet Borsiin B onnier avaliku loenguga 

teemal Rootsi eesistumine Euroopa Liidus.
TTÜ Humanitaar-ja sotsiaalteaduste instituut jätkab 
loengusaija avardamaks üliõpilaste ja õppejõudude 

silmaringi rahvusvaheliste suhete ja teiste riikide hal- 
duskultuuri vallas. Avalik loeng toimub 

Sütiste tee 21 auditoorium is 142.

Tudeng saab 
toimetulekutoetust

Alates 1. jaanuarist on TTÜ  ühiselamutes õppivatel tudengitel võimalus 
saada toimetulekutoetust. Antud toiming koosneb kahest etapist. Kõigepealt 
pead ennast registreerima Mustamäe Linnaosa Valitsuse (Tammsaare tee 
135) elanike registri osakonnas. Kaasa pead võtma passi ja kasutuslepingu 
ja  10 päeva jooksul oled registris. Üliõpilasküla on lubanud ühiselamus ela
vatel tudengitel kanda ennast Mustamäe elanike registrisse. Elanike regist
ri osakonna vastuvõtuajad on järgmised:

E 8.30-18.00, T,K,N 8.30-17.00, R 8.30-15.00 
Lisainfot võid saada elanike registri osakonna infotelefonil 645 7501.
Kui elanike registri osakonnas käidud, siis tuleb minna sotsiaalhoolekande 

osakonda, mis asub samas hoones. Sinna esitad oma passi, kasutuslepingu, 
ülikooli tõendi (kus peab olema ka märgitud, kas stipendiumi saad), üüri- 
arve (arvel ei tohi olla võlgnevusi, kui need on, siis toetust ei saa) ja  arve
raamatu (arveldusarve number). Et saada toetust sel kuul, pead pöörduma 
sotsiaalhoolekande osakonda hiljemalt 20-ndaks kuupäevaks. Sotsiaalhoole
kande osakond teenindab kliente

E 8.30-18.00, T,N 8.30-17.00 , K vastuvõttu pole , R  8.30-15.00 
Toimetulekutoetuse kohta võid saada lisainfot Mustamäe sotsiaalhoole

kande osakonnast telefonil 645 7541 ,645 7521 või Tallinna Sotsiaal-ja Tervis
hoiuametist 645 7805.

UKSED VALLA: Kohe läheb k ram b am b u li jagam iseks ja  m ekki 
miseks.

http://www.tipikas.ee
http://www.ttu.ee

